
 

ESK eestseisuse koosolek 4.11.24 veebis

Algus kell 18.30

Osavõtjad: Kohal 7 liiget.
Eestseisuse liikmed: Anu Streng (Vormsi), Jüri Lember (Kõinastu), Annely Holm (Muhu), Raino 
Sepp (Saaremaa vald), Kaarel Lauk (Ruhnu), Mark Soosaar (Manija), Rein Lember (Abruka), 
Terje Lilleoks (Prangli), Triin Lepp (Vormsi)
Osalesid juhatuse liikmed Liina Salujõe ja Jana Stahl.

Arutatakse järgmistel teemadel:

-  Eestseisuse asevanema rolli on nõus kandma Terje Lilleoks. Kvoorumi puudumise tõttu 
ametisse ei saa kinnitata, kuid juhatusele tehakse ettepanek korraldada selles küsimuses 
kirjalik hääletus eestseisuse liikmetele.

- Väikesaarte komisjoni istung toimub Jürile teadaolevalt 17.detsembril kl 11. Selle 
komisjoni prioriteet oleks ESK poolt transpordiühendused: sadamatariifid, loomade vedu 
ja kaupade vedu üldisemalt, laevapiletite broneeringusüsteemi muutmine. Eelmisel 
koosolekul oli info selle kohta, et TS Laevad ootavad riigi poolt suuniseid olukorra 
muutmiseks. 

- Mark kommenteerib Pärnu linna suhtumist PVS, kus tulenevalt sellest, et seadus 
sätestab, et arvamus, mida saare kogukonnalt küsitakse ei ole kohustuslik KOV-le, siis 
arvamust ei hakatagi küsima. Selline suhtumine vajab muutmist.

- PVS muudatusettepaneku menetlemises pole edasi liigutud. See on üle antud Regionaal- 
ja Põllumajandusministeeriumile ning seisab ministeeriumis. Jüri saadaks 
seadusmuudatused täiendamiseks eestseisusele, et seletuskirja võimalusel veelgi 
täpsustada. Täeindatud PVS oleks järgmise Saarte toetusrühmaga kohtumise teema. 
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Mõtleme edasi, kuidas selles küsimuses oleks kõige parem edasi liikuda ja kelle poole 
pöörduda.

- Anname jahindusküsimustiku täiendamiseks aega juurde paar nädalat. Koondi põhjal 
saab seadusandluse töörühm teha esmased muudatusettepanekud, mida üheskoos edasi 
arutada. Mark teeb ettepaneku arvata jahipiirkonna hulka ka veeala ja arvata ka veelinnud 
jahitavate hulka. Kohaliku saare jahiseltsi eeliseks on soov tegeleda ka nende loomade 
küttimisega, keda ei viitsita küttida nagu rebased, kährikud ja nugised. Mark teeb 
ettepaneku arutada jahiküsimust väikesaarte komisjoni detsembrikuu koosolekul. 

- Rein Abrukalt selgitab, et VTA on hakanud nõudma, et iga loom karjast peab saama 
uuritud ja võetud vereproov. Karjalooma haigestumise selgitamiseks piisaks 2-3 looma 
uurimisest, sest karjas haigused levivad loomalt loomale. Suurema karja puhul, keda 
peetakse välitingimustes ei õnnestu saada vereproovi igalt loomalt. Praegu pole sellele 
probleemile lahendust. Ilma vereproovita ei ole võimalik loomi saata tapamajasse. Vaja 
oleks erisust väikesaartel. Rein saadab enda poolt tehtud pöördumise Jürile, et saaks 
järgmisel väikesaarte komisjonil arutada küsimust.

- Mark teeb tähelepaneku, et Kalapüügiseaduse rakendamisel eeldati, et ajalooline 
püügiõius hoiab alles traditsioonid, kuid juhtunud on vastupidine. Koos rannakaluritele 
antud soodsate limiitidega on juhtunud see, et kohalikud kalurid lõpetavad kalapüügi. 
Jüri arvab, et KOV-tel peaks olema õigus otsustada ka merealade üle, sest õigused ja 
kohustused peaksid olema tasakaalus ning tänaseks on tasakaal rikutud, 

- Terje jutustab ESIN-l arutatud tervishoiuteemat ja tõdeb, et meil on tänu 
tevishoiuteenuse standardiseerimisele parema kvaliteediga tervishoiuteenus vabatahtlikul 
päästemeeskonnal kui mujal. Õnneks on meil ka perearstiga säilinud veel kontakt, mis 
võimaldab saada vajalikku tervishoualast abi.

- Mark teeb ettepaneku tähistada ESK juubelit. Õige kuupäev on 5.detsember. 
- Jüri arvab, et kuna palkade tõstmine riigilaevastikus küsimärgi all, sest eelarve täitumine 
kogu mahus on küsitav, siis pole ime, kui peame valmistuma protestideks mingis vormis. 

- 30.novembri üldkogu on hübriidkoosolek, mille link saadetakse välja nädal enne 
koosolekut. 
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